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مراسم معارفه شهردار تبریز و مسکن های تکراری!
در یکی از یادداشت های قبلی این قلم لزوم کم کردن 
مراسمات پر هزینه ی معارفه ی  مسئولان و به جای آن 
پرداختن به راه حل های مطالبه محور زمان بندی شده 
بی��ان گردید.تقریبا به جز ایران و چند کش��ور مبتلا به  
مسئولان ش��عار زده ،در هیچ جایی مراسم های تکریم 
و معارفه برگزار نمی ش��ود و فرد مسئول با حکم ابلاغی 
در حضور کارکنان تحت امر س��ازمان خویش، اهداف و 
برنامه ها ی خود را بیان و بلافاصله ش��روع بکار میکند.

در ای��ران اما جه��ت معارفه  یک فرد،مدیران س��طوح 
مختلف و کارمندانشان دست از کار و فعالیت کشیده و 
با دعوت یا خود جوش!!راهی چنین مراسماتی میشوند 
ک��ه لزومی به آنها نب��وده و این امر نوع��ی  هدر دادن 
 س��رمایه ه��ای مردم��ی و  تضییع حقوق عامه اس��ت.

از این  تشریفات زاید تکراری بدعت گونه که بگذریم،نوبت به  سخنرانان محترم  چنین مراسم 
هایی اس��ت که شروع به تجویز مسکن های موقتی در قالب تکرار مشکلات شهروندان و این 
که درد ایشان را میدانند و ....میکننند بدون  هیچ راه حل عملی و زمان بندی شده و علمی 

که منجر به خروجی مثبتی باشد!
مراسم معارفه شهردار جدید تبریز برگزار شد.

س��خنرانان محترم مراس��م معارفه ی ش��هردار گویا مطلع نیستند که اغلب ش��هروندان از 
مش��کلاتی که ایشان در  سخنرانی ها  بیان کردند خبر داشته و می دانند که تبریز در سایه 
ی بی مهری های مدیران مرکز  نش��ین و محلی و مصلحت اندیش��ی برخی وکلای مردم در 
مجلس ش��ورای اسلامی ،فراموش شده اس��ت!این نمایندگان محترم در موضوعات مربوط به 
ش��هر تبریز از قبیل خالی ماندن پس��ت ش��هرداری برای ماه ها و توقف طرح های عمرانی 
وموضوع تحدید حدود ش��هری تبریز  با ایجاد بخش جدید باس��منج  و عقب ماندگی تجاری 
و صنعتی و  ده ها مش��کل دیگر ،اگر اطلاع داش��ته و  اقدام نکرده اند، پس جایگاه نمایندگی 
فعال و نه مصلحتی مجلس ش��ورای اس��لامی کجا س��ت؟چرا نمایندگان ما مانند همقطاران 
اصفهانی یا مش��هدی یا ش��یرازی و یزدی و کرمانی خود نم��ی تواننند در موضوعات مربوط 
به توس��عه ی اقتصادی و  ش��هری تبریز منس��جم و یک رای  عمل کنند؟آیا هنوز وقت آن 
نرس��یده است که این نمایندگان بنابه وظیفه ی پاسداش��ت حقوق موکلین خود در باره ی 
 عملکرد خود همسان با نمایندگان کلانشهر  های دیگر به شهروندان تبریزی گزارش دهند؟

قانون��ی  ی  انجام وظیف��ه  و  پارلمان��ی  فعالی��ت  در  سس��تی  خواهی��م  م��ی  ک��ی  ت��ا 
س��الانه  بودج��ه ی  از  تبری��ز  و  سهم اس��تان  منس��جم  مطالب��ه ی  و  م��ردم   وکال��ت 
 را ب��ا بی��ان مس��کن ه��ای موقت��ی در چنی��ن مراس��م های��ی ب��ه تاخی��ر ب��ی اندازی��م؟

مردم تبریز سالهاست در آرزوی تحقق یک  دفتر مشترک فعال همه ی نمایندگان شهرستان در مجلس 
 هستند تا شاهد پیشبرد معضلات کلان توسعه ی در قالب هم افزایی هر شش نفر موکل مجلس باشند.

ش��هر تبریز با داشتن ظرفیت های بی نظیر اقتصادی و فرهنگی و موقعیت خاص منطقه ای 
و تاریخ��ی و تجاری،برای خیز دوباره توس��عه و جبران ماف��ات نیازمند حضور غیرتمندانه ی 
س��رمایه گذاران متعصب آذربایجانی است که در سالهای گذش��ته بدلیل بی مهری مدیران 
نالایق از این ش��هر فراری داده ش��ده و در جاهای دیگر سرمایه گذاری کرده اند. خواسته ی 
شهروندان فهیم کهن شهر تمدن ساز تبریز از  مدیران محلی و علی الخصوص وکلای مجلس 
،همراهی عملی با س��رمایه گذاران و نخبگان کار آفری��ن و خوش فکر این دیار پر افتخار در 
جهت ایجاد اطمینان برای باز گش��ت به این ش��هر و سرمایه گذاری در طرح های توسعه ی 

این شهر است.

خبر
کشت برنج در استان های شمالی قراردادی می شود

معاون وزیر جهاد کش�اورزی در امور زراعت، از قراردادی ش�دن کش�ت 
برنج در اس�تان های شمالی خبر داد و گفت: طرح کشت قراردادی در سال 
زراعی پیش رو در ۴۰ هزار هکتار از اراضی کش�اورزی اس�تان های شمالی 

اجرا خواهد شد.
به گزارش ایلنا از وزارت جهاد کش��اورزی، علیرضا مهاجر در آیین نخس��تین کشت 
مکانیزه برنج کشور که در شهرستان آمل برگزار شد، گفت: یکی از برنامه های سازمان 
جهاد کش��اورزی این اس��ت که کشت قراردادی را در کش��ور احیا کند که برای شروع 
امسال این طرح در ۴۰ هزار هکتار از اراضی کشاورزی شمال کشور اجرا می شود. وی 
افزود: در این طرح مواد اولیه کش��ت و کار برنج از قبیل بذر، کود، س��موم ش��یمیایی، 
حمایت های بیمه ای و حتی توصیه های فنی در اختیار کش��اورزان قرار می گیرد، پس 
از برداش��ت، برنج تولید شده یا شلتوک آن به قیمت روز خریداری می شود و هزینه ها 
در این زمان از محصول فروخته ش��ده کم خواهد ش��د. معاون امور زراعت وزیر جهاد 
کشاورزی ادامه داد: با اجرای طرح کشت قراردادی کشاورز دیگر دغدغه مالی نخواهد 
داشت و به راحتی حتی زمانیکه قدرت تامین نقدینگی و تامین نهاده را ندارد می تواند 
کار خود را آغاز کند. وی افزایش درآمد کشاورزان، استفاده به موقع از نهاده چه از نظر 
کمیت و چه کیفیت را از مزایای اجرای طرح قراردادی دانست و ابراز امیدواری کرد که 
در سال های آینده استقبال بیشتری از این طرح شود تا در مدت زمان سه سال تمامی 

اراضی شالیزاری کشور زیر کشت قراردادی برود.

رئیس کل سازمان توسعه تجارت:

تجارت ایران و اوراسیا به زودی آزاد می شود
رئیس کل سازمان توس�عه تجارت در راستای تسریع انعقاد موافقت نامه 
تجارت آزاد با اوراس�یا و انجام مذاکرات فشرده، با وزیر اقتصاد اوراسیا در 

مسکو دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش ایلنا، علیرضا پیمان پاک با بیان اینکه در این دیدار بر تسریع همه جانبه 
مذاکرات تاکید شد، گفت: با توجه به برگزاری فشرده مذاکرات حضوری قرار شد هر 
چه سریعتر لیست اقلام، نهایی شده و کارگروه های مشترک برای تسریع در نهایی 
کردن لیست اقلام تشکیل شود. وی با بیان اینکه با توجه به اینکه دو طرف تاکید 
داشتند، قبل از پایان سال ۲۰۲۲ تجارت اوراسیا نهایی و به تصویب کشورهای عضو 
برس��د، تا بتوانیم موافقت نامه تجارت آزاد را امضا کنیم، اظهار داش��ت: با توجه به 
ضرورت فعال س��ازی کریدور شمال جنوب، صحبت هایی در این بین صورت گرفت 
و مقرر ش��د کارگروه مش��ترکی بین اتحادیه اوراسیا و سازمان توسعه تجارت ایران 
به نمایندگی از ایران ش��کل گیرد تا ابعاد و زیرس��اخت های م��ورد نیاز برای فعال 
کردن جدی کریدور ش��مال جنوب فراهم ش��ود و اقدام��ات لازم در این خصوص 
ص��ورت بگیرد. به گفته معاون وزیر اقتصاد، در فعال س��ازی کریدور ش��مال جنوب 
تقریبا ۳۰ درصد هزینه و زمان انتقال کالا از کشورهای اوراسیا به هند و کشورهای 
حاش��یه خلیج ف��ارس کاهش پیدا می کند و همچنین زمینه س��ازی بس��یار خوبی 
ب��رای بهره گیری ایران از میلیاردها دلار در آمد حاصل از ترانزیت فراهم می ش��ود.

آغاز تولید مدل تمام الکتریک فورد اتوسان در ترکیه
شرکت خودروس�ازی فورد اتوسان تولید مدل ترانزیت تمام الکتریک را 

در ترکیه آغاز کرد.
به گزارش ایس��نا، فورد اتوس��ان، اعلام کرد که تولید م��دل تمام الکتریکی فورد 
ترانزیت خود را با سرمایه گذاری دو میلیارد یورویی )۲.۲ میلیارد دلار( برای افزایش 
ظرفیت آغاز کرده اس��ت. این شرکت خودروس��ازی، اولین شرکت بزرگی است که 
ی��ک خودروی تمام الکتریکی)مدل E-Transit( را در ترکیه در حجم زیاد تولید 
کرد که در اروپا فروخته ش��د. به نقل از رویترز، فورد اتوس��ان که به طور مشترک 
متعلق به خودروس��از آمریکایی و بزرگ ترین شرکت ترکیه ای کوچ هولدینگ است، 
ظرفیت خودروهای س��الانه کارخان��ه را از ۴۵۵ هزار به ۶۵۰ هزار دس��تگاه تحت 
س��رمایه گذاری دو میلیارد یورویی اعلام شده در سال ۲۰۲۰ افزایش خواهد داد و 
یک خط مونتاژ برای تولید حداقل ۱۳۰ هزار باتری در کارخانه ایجاد خواهد شد.

مقام��ات ف��ورد گفتند ک��ه بیش از پنج هزار س��فارش برای این خ��ودروی تمام 
الکتریکی دریافت ش��ده اس��ت که اکنون در اروپا به فروش می رس��د.  فروش این 

خودرو در بازار داخلی نیز در سال جاری آغاز خواهد شد.

وزارت بازرگانی پاکستان در اقدام نهایی برای 
تقوی�ت تج�ارت دوجانبه با جمهوری اس�امی 
ای�ران، قانون و ضواب�ط ب�رای عملیاتی کردن 

»سازوکار تهاتر« میان دو کشور را صادر کرد.
به گزارش ایلنا، در راس��تای مذاکرات وزیر صنعت، 
معدن و تجارت و پیگیری های سازمان توسعه تجارت 
ایران و براساس قانون و ضوابط جدید وزارت بازرگانی 
پاکس��تان، اکنون تبادل رس��می تجارت ب��ا ایران با 

بهره گیری از مکانیزم تهاتر امکان پذیر است.
با توجه ب��ه اهمیت اس��تفاده از چارچوب تهاتر به 
عنوان ابزاری برای تقویت تجارت بین دو کش��ور، در 
جریان نهمین اجلاس کمیته مش��ترک تجاری ایران 
و پاکس��تان)JTC( که در آبانم��اه ۱۴۰۰ با میزبانی 
س��ازمان توس��عه تجارت ایران در تهران برگزار شد، 
دو کش��ور برای ایجاد زیرساخت های تجارت تهاتری 

توافق کردند.
در چهارچوب سند یادداشت تفاهم اجلاس مذکور، 
روس��ای هیات های ایرانی و پاکس��تانی توافق کردند 
الزامات تهاتر بین دو کش��ور را تامین کنند و تصویب 
تجارت تهاتری با ایران توس��ط پاکستان، در راستای 

توافقات مذکور انجام شده است.
در آبانم��اه س��ال ۱۴۰۰ عبدالرزاق داوود مش��اور 
نخست وزیر پاکس��تان و هیات همراه برای برگزاری 
نهمی��ن اجلاس مش��ترک تج��اری به تهران س��فر 
کردند و در دیدار ب��ا هیات ایرانی و پس از مذاکرات 
کارشناس��ی، متن تفاهمنامه اج��لاس فی مابین وزیر 
صنع��ت، مع��دن و تجارت و مش��اور نخس��ت وزیر 

پاکستان به امضا رسید.
اکنون ب��ه منظور اجرای تهاتر، دو طرف بایس��تی 

چارچوب های عملیاتی را تبادل کنند.
گفتنی اس��ت در یازده ماهه س��ال ۱۴۰۰، تجارت 
دوجانب��ه ب��ه ۱۵۰۰ میلیون دلار رس��ید که س��هم 
کش��ورمان از این رقم قریب ۱۲۰۰ میلیون دلار بوده 
است. در مدت مذکور صادرات ایران به پاکستان ۲۵ 
درصد نس��بت به مدت مش��ابه در سال گذشته رشد 

داشته است.

در مقابل در یازده ماهه ۱۴۰۰، حدود ۳۰۰ میلیون 
دلار از پاکس��تان واردات داشتیم که در مدت مشابه 

بیش از ۵۸ درصد رشد نشان می دهد.
انتظار می رود با گشایش جدید در تجارت فی مابین 
ایران و پاکستان، ضمن کاهش هزینه های تجاری بین 

دو کشور، شاهد رشد تجارت فی مابین باشیم.
لازم به ذکر اس��ت ایران و پاکس��تان به عنوان دو 
اقتص��اد مکمل می توانند به خوب��ی از مکانیزم تهاتر 
برای تس��هیل و تقویت مناسبات تجاری و اقتصادی 

دو جانبه بهره برداری کنند.
بررسی های تجاری نشان می دهد کشورمان بیش از 

۱۶ میلیارد دلار ظرفیت صادراتی به پاکستان دارد.
در کنار به کارگیری مکانیزم تهاتر، ایران و پاکستان 
برای تجدید برنامه همکاری اس��تراتژیک تجاری پنج 
ساله توافق کرده اند که انتظار می رود همچون تهاتر، 

در آینده نزدیک در پاکستان به تصویب برسد.
در ح��ال حاضر گفتگوهای تجارت آزاد نیز در بین 
دو کش��ور در جریان اس��ت و در مجموع دو کش��ور 
تلاش دارند با ایجاد زیر ساخت های حقوقی مناسب، 
مبادلات خود را در می��ان مدت به پنج میلیارد دلار 
افزایش دهند. قابل توجه اس��ت که مصوبه تهاتر روز 
پنج ش��نبه م��ورخ ۱۸ فروردین که از س��وی وزارت 
بازرگانی پاکس��تان صادر ش��ده، با توجه به توافقات 
اج��لاس نهم تجاری ای��ران و پاکس��تان، تفاهمنامه 
تهاتر اتاق ه��ای بازرگانی زاهدان و کویته را به عنوان 
اولین گام در به کارگیری تهاتر در تجارت دو کش��ور 
را مورد تایید قرار داده اس��ت. مقرر اس��ت با اجرای 
موفق تهاتر بین اتاق ه��ای بازرگانی مذکور به عنوان 
نمایندگان ایران و پاکس��تان، ای��ن راهکار تجاری در 

سطح گسترده تری بهکار گرفته شود.
البته گفتنی است بر اساس مقررات ارزی پاکستان، 
تهات��ر به ص��ورت یک روی��ه تجاری در آن کش��ور 
تاکن��ون قابل انجام نبوده اس��ت، ولی با مصوبه اخیر 
دولت پاکستان، تهاتر پاکستان با ایران و با محوریت 
اتاق ه��ای بازرگانی زاهدان ایران و کویته پاکس��تان 

مجاز شده است.

به دنبال حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی از محاسبات عوارض واردات، 
رئیس کل گمرک از تعدیل حقوق گمرکی سایر کالاها علاوه بر 
کالاهای اساسی خبر داد که از طریق ستاد هماهنگی اقتصادی 

دولت انجام خواهد شد.
به گزارش ایلنا، علیرضا مقدسی در مورد جریان اعمال قانون بودجه 
ب��رای تغییر ن��رخ مبنای محاس��به ع��وارض واردات از ۴۲۰۰ به نرخ 
سامانه مبادلات الکترونیک، توضیح داد که در سال ۱۴۰۰ بیش از ۵۳ 
میلیارد دلار کالا با وزن بیش از ۴۱ میلیون تن وارد کشور شد که  با 
تخصیص۱۵.۱میلی��ارد دلار از  منابع ارز ترجیحی و ما بقی با ارز آزاد 

و نیمایی صورت پذیرفته است.
وی ادام��ه داد: ای��ن حجم از واردات در س��ال قبل  در مقایس��ه با 
س��نوات گذشته و با لحاظ ممنوعیت واردات کالاهای مصرفی، لوکس 
وخودرو بیانگر گرایش واردات کشور به سمت تامین کالاهای اساسی، 
مواد اولیه، ضروریات و ملزومات برای تولید ملی، در شرایط تحریم  و 
نهادینه ش��دن اصلاحات قیمتی در زنجیره تولید بوده که نوید بخش 

فصل جدیدی دراستحکام و شکوفایی اقتصادی است.
مع��اون وزیر اقتص��اد درخصوص مبن��ای جدید محاس��بات تعرفه 
گمرکی در قانون بودجه س��ال ۱۴۰۱ اظهار داش��ت: بر اس��اس جزء 
۱ بند )ه�( تبصره ۷ قانون بودجه س��ال ۱۴۰۱ ابلاغی از سوی رئیس 
مجلس شورای اس��لامی به دولت مقرر شد تا نرخ ارز مبنای محاسبه 
ارزش گمرکی کالاهای وارداتی در همه موارد از جمله محاسبه حقوق 
ورودی، بر اس��اس برابری نرخ ارز اعلام  شده بانک مرکزی نرخ سامانه 
مبادله الکترونیکی )ETS( در روز اظهار و مطابق ماده ۱۴ قانون امور 

گمرکی صورت پذیرد. مقدس��ی افزود: طبق جزء ۲ این بند در س��ال 
۱۴۰۱ ن��رخ چهار درصد )۴%( حقوق گمرکی مذکور در صدر بند )د( 
ماده )۱( قانون امور گمرکی برای کالاهای اساس��ی، دارو، تجهیزات و 
ملزومات مصرفی پزش��کی و همچنین نهاده های کشاورزی و دامی به 

یک درصد )۱%( تقلیل می یابد.
وی ب��ا تاکید ب��ر اینکه بدیهی اس��ت که بکارگیری ای��ن نرخ برای 
محاس��بات گمرک��ی از باعث ش��فافیت و تقویم ریال��ی صحیح ارزش 
کالاهای وارداتی و منجر به تصحیح و اصلاح مبانی کنترل های تعرفه 
ای و میزان درآمدهای مالیاتی دولت خواهد شد، تصریح کرد: در این 
می��ان تغییر مبنای براب��ری نرخ ارز از ترجیحی ب��ه ای تی اس برای 
محاس��بات گمرکی، ضمن واقعی ش��دن هزینه ه��ا  منجر به افزایش 
وجوه قابل پرداخت در گمرک و کمک به تولید کالا در کشور با برابری 

هزینه ها به تناسب نوع کالاها خواهد شد.

رئی��س کل گمرک اضاف��ه کرد: اولین اقدام ف��ارغ از بحث کالاهای 
اساس��ی دارو و تجهیزات پزش��کی که در قانون بودجه حقوق گمرکی 
یک درصد برایش��ان پیش بینی ش��ده و بعضا مع��اف از مالیات ارزش 
افزوده نیز هستند یا حداکثر میزان آن یک درصد است، وزارت صمت 
نس��بت به کاهش س��ود بازرگانی کلیه کالاهای قابل ورود به تناسب 
اهمیت آنها در تولید و نیاز کش��ور و نیز کاهش تعداد طبقات ماخذها 

اقدام کرده که در هفته آتی به تصویب دولت خواهد رسید.
ب��ه گفته مقدس��ی، از اقدامات مهم دیگر کاهش چش��م گیر حقوق 
گمرکی س��ایر کالاها اس��ت که در هفته پیش رو با رویکردی کلی و 
از طریق س��تاد هماهنگی اقتصادی دولت مصوب خواهد شد تا شاهد 

افزایش های نامتناسب در میزان وجوه متعلق به واردات نباشیم.
وی درخص��وص س��ومین اقدام خاطرنش��ان کرد: ب��رای تثبیت در 
واردات و عدم ایجاد وقفه در تامین نیازهای کشور و حفظ حقوق وارد 
کنندگان تا انجام اصلاحات لازم و ابلاغ آن به گمرک، انجام محاسبات 

کما فی السابق انجام می شود.
مع��اون وزیر اقتص��اد درخصوص چهارمین اقدام ابراز داش��ت: برای 
تسهیل تش��ریفات و تقویت بنیه مالی تولیدکنندگان و واردکنندگان 
دستورالعمل دریافت ضمانتنامه به گمرکات اجرایی کشور  ابلاغ شده 

است.
به گفته مقدسی، گمرک با همکاری وزارت صنعت، معدن و تجارت 
ک��ه متولی تجارت خارجی اس��ت، اس��تفاده از ظرفیت ه��ای قانونی 
موجود برای پیش��گیری از تغییر نامتعارف بهای تمام ش��ده کالاهای 

قابل ترخیص را با جدیت دنبال می کند.

رئیس کل گمرک خبر داد:

کاهش حقوق گمرکی و سود بازرگانی کالاهای غیر اساسی

توسعه تجارت ایران و پاکستان با بهره گیری از مکانیزم تهاتر

وزیر ارتباطات:

برای استفاده از پلتفرم های بومی باید فرهنگ سازی شود
یک کارشناس اقتصادی:

پیامدهای اقتصادی واگذاری فروش نفت به نهادهای قدرت

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با تاکید بر لزوم توسعه 
پلتفرم های بومی، با بیان اینکه اگر مردم خدمت باکیفیت 
و مناسبی مشاهده کنند، استقبال می کنند، گفت: در ابتدا 
مدیران و کارکنان مجموعه ها باید از این خدمات استفاده 
کنن�د و با روش های خلاقانه و تهیه پیوس�ت رس�انه ای و 
اقناعی به س�مت فرهنگ سازی برای اس�تفاده حداکثری 

مردم در این حوزه حرکت کنیم.
به گزارش ایلنا، عیس��ی زارع پور در جلس��ه ش��ورای معاونان و 
حضور مجازی مدیران کل ارتباطات استان ها و شرکت های تابعه 
با اش��اره به دس��تاوردهای وزارت متبوع در شش ماهه دوم سال گذشته، گفت: در کنار پایدار شدن شبکه در 
ش��ش ماه گذش��ته، بیش از ۱۲۰۰ روستا نیز به شبکه اینترنت پرسرعت متصل شده اند و در تلاشیم تا پایان 

سال جاری نیز تمام روستاهای بالای ۲۰ خانوار به شبکه ملی اطلاعات متصل می شوند.
وی انعقاد قرارداد توس��عه ۷۰ درصدی ظرفیت ش��بکه زیرساخت با استفاده از تجهیزات بومی، اتمام پروژه 
سیگنال رسانی زمینی صداوسیما، افزایش ۵۰ درصدی ترانزیت ترافیک از خاک جمهوری اسلامی ایران، آغاز 
پروژه فیبرنوری منازل و کس��ب وکارها )ت FTTx( و مش��ارکت در اجرای ۹۴ درصدی پروژه نسخه نویسی و 

نسخه پیچی الکترونیکی را از دیگر دستاوردهای وزارت ارتباطات در نیمه دوم سال گذشته دانست. 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات آغاز یک مسیر جدید و تحول در حوزه فضایی را یکی دیگر از دستاوردهای 
س��ال گذشته برشمرد و اظهار داش��ت: تست پرتاب همزمان سه ماهواره با یک پرتابگر و رسیدن و قرار دادن 
ماهواره سنجش��ی در مدار ۵۰۰ کیلومتری زمین از دس��تاوردهای این حوزه است که با این حرکت به برنامه 
تثبیت لایه لئو تا پایان س��ال جاری نزدیک ش��دیم. هم اکنون ما می توانیم برای ساخت و پرتاب ماهواره های 

لایه لئو به کشورهای همسایه و مسلمان ارائه خدمت کنیم. 
زارع پور به پروژه های هوشمندس��ازی پست و توسعه باجه های پست بانک در روستاها اشاره و تصریح کرد: 

شاخص های عملکردی پست بانک نسبت به گذشته بهبود داشته است. 
سنگ بنای همکاری های تازه در دولت الکترونیکی 

وی با اش��اره به قانون بودجه س��ال ۱۴۰۱ نیز خاطرنش��ان کرد: در بودجه س��ال جاری سنگ بنایی برای 
همکاری دس��تگاه های دیگر در موضوع پنجره واحد خدمات دولت به عنوان یک تکلیف قانونی گذاشته شده 
که تا پایان ش��هریور ماه س��ال جاری ۳۰ درصد خدمات خود را باید به صورت کاملا برخط و از طریق پنجره 

واحد خدمات خود ارائه کنند و در اردیبهشت ماه نیز فاز نخست این پروژه راه اندازی می شود.
وزیر ارتباطات به برنامه های سال جاری این وزارتخانه اشاره کرد و ابراز داشت: راه اندازی شبکه ملی اطلاعات 
به عنوان یک پروژه راهبردی و کلان در کش��ور باید در دولت س��یزدهم محقق ش��ود و اگر میزان تحقق آن 

تاکنون ۴۵ درصد باشد در سال جاری باید به ۷۰ درصد تحقق شبکه ملی اطلاعات برسیم. 
زارع پور با اشاره به توسعه شبکه ارتباطات ثابت کشور نیز بیان کرد: برای توسعه شبکه فیبرنوری زیرساخت های 
قانونی آن در قانون بودجه س��ال جاری برای همکاری س��ایر دس��تگاه ها دیده شده و زیرساخت های حمایتی 

مانند کاهش حق السهم ۳ درصدی FCPها به یک دهم درصد نیز به تصویب رسیده است. 
وی با تاکید به اینکه باید در س��ال جاری کار بزرگ نهضت فیبرکش��ی در کش��ور اجرایی ش��ود، خطاب به 
مدیران کل استانی یادآور شد: این پروژه باید به صورت استان به استان و شهر به شهر پیگیری شود تا به اجرا 
برس��د. وزیر ارتباطات به ظرفیت کش��ور برای تبدیل شدن به هاب ترانزیت اینترنت در منطقه اشاره و عنوان 

کرد: باید ترانزیت ترافیک از خاک کشورمان در سال جاری دوبرابر شود.
حمایت از پلتفرم های بومی

زارع پور حوزه خدمات پایه شبکه ملی اطلاعات را یکی دیگر از برنامه های وزارتخانه در سال جاری دانست 
و گفت: اگر مردم خدمت با کیفیت و مناسبی مشاهده کنند حتما استقبال می کنند. 

وی تبلیغ، ترویج و فرهنگ سازی استفاده از این خدمات در سطح استان ها و کشور را وظیفه مدیران استانی 
وزارت ارتباطات برش��مرد و اظهار داش��ت: در ابتدا مدیران و کارکنان مجموعه ها باید از این خدمات استفاده 
کنن��د و ب��ا هماهنگی مرکز روابط عمومی و اطلاع رس��انی وزارتخانه باید روش های خلاقانه و تهیه پیوس��ت 

رسانه ای و اقناعی به سمت فرهنگ سازی برای استفاده حداکثری مردم در این حوزه حرکت کنیم.

اس�تاد اقتصاد دانش�گاه الزه�را اظهار داش�ت: عوامل 
متعددی عل�ت افزایش نرخ تورم هس�تند و یکی از آنها 
موادی است که در بودجه 1۴۰1 دیده شده است به عنوان 
مثال در بودجه آمده بخش قابل توجهی از فروش نفت به 
نهادهای دولتی و نظامی واگذار ش�ود ک�ه این پیامدهای 
سنگینی برای اقتصاد کشور خواهد داشت و انتظار چنین 

موضوعی در دولت یکپارچه نمی رفت.
حس��ین راغفر در گفت وگو با ایلن��ا درباره پیش بینی و تحلیل 
برخی از کارشناس��ان مبنی بر تورم س��ه رقمی در س��ال جاری 

اظهار داشت: به طور قطع نرخ تورم امسال نسبت به سال گذشته افزایش پیدا خواهد کرد اما باید توجه داشته 
باشیم که آماری که دولت از روند نرخ تورم ارایه می دهد با واقعیت های زندگی مردم بسیار فاصله دارد.

وی با اشاره به دلایل افزایش نرخ تورم در سال جاری گفت: عوامل متعددی علت افزایش نرخ تورم هستند 
یکی از آنها موادی اس��ت که در بودجه ۱۴۰۱ دیده ش��ده به عنوان مثال در بودجه آمده بخش قابل توجهی 
از فروش نفت به نهادهای دولتی و نظامی واگذار شود که این پیامدهای سنگینی برای اقتصاد کشور خواهد 

داشت و در حالی شاهد آن در بودجه هستیم که انتظار چنین موضوعی در دولت یکپارچه نمی رفت.       
این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه واگذاری فروش نفت در واقع هزینه داد و ستد در اقتصاد را به شدت 
بالا می برد، تاکید کرد: این اقدام باعث فس��اد گس��ترده خواهد شد و تمام این عوامل بر روی بی ثباتی اقتصاد 

کلان تاثیر دارد و در نهایت باعث می شود سرمایه گذاری در کشور کاهش یابد.
راغفر افزود: ضمن اینکه در صورتی که در خوشبینانه ترین حالت بتوانیم نفت را با قیمت های مناسب و بدون 
ش��رایط تحریمی به فروش برس��انیم و ارز در همین قیمت باقی بماند، با این قیمت ارز، میزان سرمایه گذاری 
بالا نخواهد بود.   وی ادامه داد: با این شرایط می توان گفت، رکود تورمی که در تمام دهه ۹۰ بر اقتصاد حاکم 

بوده، کماکان ادامه خواهد کرد.
این کارش��ناس اقتصادی درباره راهکارهای مهار تورم نرخ ارز اظها داش��ت: یکی از راهکارها مس��اله خروج 
برخی نهادها از اقتصاد اس��ت وگرنه فرصت س��رمایه گذاری در کش��ور به وجود نخواهد آمد و اگر  س��رمایه 
گذاری صورت نگیرد به طور قطع مشکل کنونی درباره تورم ادامه و حتی بدتر می شود. چراکه در صورتی که 
سرمایه گذاری افزایش نیابد، تولید رشد نخواهد داشت و در این وضعیت نابرابری و فساد به شدت افزایش پیدا 
می کند.     راغفر درباره تاثیر مذاکرات وین بر نوس��انات نرخ ارز و نرخ تورم، گفت:معتقدم اگر مس��ائل اقتصاد 
خارجی حذف هم شوند نتایج چندانی بر روی اقتصاد کشور در این چارچوب موجود نخواهند داشت. با وجود 
آن ش��اید درآمدهایی حاصل  شود اما این درآمد موجب افزایش سرمایه  گذاری و اشتغال در جامعه نخواهد 
شد. هر چند که در حال حاضر بر روی مسائل دلالی و سفته بازی مانند واردات خودرو و ... تمرکز شده چراکه  
فعلا این حوزه ها بیش��ترین بازدهی را برای نهادهای قدرت دارند و منابع را معطوف چنین فعالیت هایی می 

کنند تا فعالیت های مولد و اشغالزا.
وی ادامه داد: متاس��فانه به دلیل هزینه های بالای س��رمایه گذاری از جمله نرخ بالای ارز و از س��وی دیگر 
س��وددهی بالایی که در حوزه های نامولد  در دست نهادهای قدرت وجود دارد بعید می دانم از این مشکلات 

اقتصادی عبور کنند و چشم اندازی هم درباره رفع این مشکلات در برنامه های دولت دیده نشده است.
این کارش��ناس اقتصادی درباره ایجاد تورم ناشی از حذف ارز ۴۲۰۰ اظهار داشت: دولت اگر پرداخت یارانه 
ه��ای کنون��ی را به ۱۰ برابر هم برس��اند، این اقدام  این جز افزایش ت��ورم در جامعه چیزی به دنبال نخواهد 
داش��ت و وضع اقتصادی یارانه بگیران را هم بدتر می کند. معتقدم  تورمی که در اثر حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
بر زندگی مردم به ویژه طبقات بازنشس��ته، سالمند و افرادی که نیاز به دارو در خانواده هایشان بیشتر است و 
هزینه های رقم معناداری درسبد خانوار آنها دارد، بیشتر است و قطعا ارایه و پرداخت یارانه دارو به این خانوار 

و این اقشار کمکی نخواهد کرد.
وی گفت: در برنامه های این دولت اقدامات موثر برای رفع یا کاهش این مشکلات دیده نمی شود. در حالی 
که دنیا به سمت برقی شدن خودروها می روند، دولت ایران به دنبال توزیع بنزین و یارانه آن بین مردم است 
که این عامل افزایش فساد می شود و باعث دامن زدن و اقتصاد دلالی و سفته بازی خواهد شد و هیچ یک از 

این برنامه ها و اقدامات دولت به بهبود وضع مردم کمکی نمی کنند.
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